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Tito elvtárs 
Dunaújvárosban 

A hivatalos látogatásra 
hazánkba érkezett Jo&zip 
Broz Tito, felesége és kísé-
rete vasárnap és hétfőn 
folytatta ismerkedését a ma-
gyar társadalmi és közélet-
tel. Vasárnap délelőtt Dobi 
István, a Népköztársaság El-
nöki Tanácsának elnöke, Ká-
dár János, az MSZMP Köz-
ponti Bizottságának első tit-
kára, a kormány elnöke 
tett viszontlátogatást a Ju-
goszláv Szocialista Szövetsé-
gi Köztársaság elnökénél, a 
Jugoszláv Kommunisták 
Szövetségének főtitkáránál. 
A látogatáson jelent volt 
Gáspár Sándor, az Elnöki 
Tanács helyettes elnöke, az 
MSZMP Politikai Bizottsá-
gának tagja, Péter János 
külügyminiszter és Bíró Jó-
zsef külkereskedelmi mi-
niszter. 

Ugyancsak vasárnap foly-
tatódtak a magyar—jugo-
szláv tárgyalások. Ezen ma-
gyar részről Dobi István, 
Kádár János, Gáspár Sán-
dor, Péter János, Bíró Jó-
zsef, Vályi Péter, az Orszá-
gos Tervhivatal elnökének 
első helyettese, Darvasi Ist-
ván és Gyenes István, az 
MSZMP KB osztályvezető-
helyettesei, Erdélyi Károly 
külügyminiszter-helyettes és 
Barity Miklós a Külügymi-
nisztérium megbízott osztály-
vezetője, jugoszláv részről 
Joszip Broz Tito, Veljko 
Vlahovics, a JKSZ KB 
Végrehajtó Bizottságának 
tagja, Kocsa Popovics kül-
ügyminiszter. Nikola Dzsu-
verovics külkereskedelmi 
miniszter, Bogdán Crnobrn-
ja, a köztársasági elnök fő-
titkára, Milán Venisnik, a 
külügyminisztérium politi-
kai főosztályának vezetője 
és Dusán Csalics, a JSZSZK 
magyarországi nagykövete 
vett részt. A szívélyes elv-
társi találkozón eszmecserét 
folytattak időszerű nemzet-
közi kérdésekről és a két 
ország kapcsolatairól. 

A vendégek vasárnap este 
az Operaházban megtekin-
tették Kodály: Háry János 
című daljátékának előadá-
sát a magyar párt- és álla-
mi vezetők társaságában. A 
vendégeket az Operaházba 
érkezésükkor Ilku Pál, mű-
velődésügyi miniszter és 
Nádasdy Kálmán az Opera-
ház igazgatója fogadta. Szü-
netben Tito elnök és a ju-
goszláv vendégek a daljá-
tékban szereplő művészek-
kel találkoztak, majd Ko-
dály Zoltánpal, akinek me-
legen gratuláltak. 

Hétfőn a vendégek Ká-
dár János, Gáspár Sándor 

és Erdélyi Károly külügy-
miniszter-helyettes társasá-
gában Dunaújvárosba láto-
gattak. Az utcákon a la-
kosság ezrei köszöntötték 
őket, majd a városi tanács-
háza előtt dr. Horgos Gyu-
la kohó- és gépipari minisz-
ter, továbbá a megyei és a 
városi pártbizottság, a me-
gyei és a városi tanács és 
a Dunai Vasmű vezetői kö-
szöntötték a vendégeket. Tá-
jékoztatták őket az első ma-
gyar szocialista város törté-
netéről, fejlődéséről, baráti 
kapcsolataikról jugoszláv vá-
rosokkal, majd a Dunai 
Vasmű termeléséről. 

R ö p g y ű l é s a v a s m ű b e n 

Ezután a vendégek és a 
házigazdák városnézésre in-
dultak, és megtekintették a 
vasművet, ahol röpgyűlésen 
találkoztak a dunaújvárosi 
dolgozókkal. Nagy taps, él-
jenzés fogadta a tribünre lé-
pő Joszip Broz Titót, Ká-
dár Jánost és a többi ven-
dégeket. Takács Imrének, a 
dunaújvárosi pártbizottság 
első titkárának megnyitó 
szavai után Kádár János lé-
pett mikrofon elé. 

Kádár János dicsérettel 
szólt a Dunai Vasmű dolgo-
zóinak munkájáról. A Köz-
ponti Bizottság és a kormány 
nevében gratulált a hatal-
mas üzem kollektívájának az 
első félévi terv teljesítésé-
hez. 

Joszip Broz Tito magyar-
országi látogatásának jelen-
tőségét méltatva Kádár Já-
nos rámutatott: e látogatás-
ban is kifejezésre jut az a 
meggyőződés, hogy a ma-
gyar és a jugoszláv népnek 
jó egyetértésben kell élnie, 
hiszen mindkét nép a ha-
ladás oldalán áll és a szo-
cializmust építi. Beszélt a 
magyar—jugoszláv tárgyalá-
sokról is, s kiemelte, hogy 
az eszmecserét jó elvtársi 

Séta a dunaújvárosi utcán 

szellem jellemzi, a tárgyaló 
felek véleménye valamennyi 
döntő kérdésben azonos, 
vagy nagyon közelálló. Köl-
csönösen tájékoztatják egy-
mást a szocializmus építésé-
nek tapasztalatairól. Ma már 
nincs szó arról, hogy még 
a hajszálakat is megpróbál-
nánk összegyeztetni — a 
döntő az, hogy a szocialis-
ta társadalom épüljön és a 
haladás erőit egyesítsük. 

Nagy taps fogadta a Köz-
ponti Bizottság első titkárá-
nak szavait, amikor arról 
beszélt: nekünk az a véle-
ményünk, hogy egyedül is 
lehet eredményeket elérni, 
ha azonban összefogunk, 
könnyebb az élet, eredmé-
nyesebb a munka, gyorsabb 
az előrehaladás. Ezért úgy 
véljük, a jelenlegi világ-
helyzetben elsősorban a szo-
cialista országok erejét kell 
tömöríteni, hogy ezt a ha-
talmas erőt szegezhessük 
szembe a háborús provoká-
ciókkal, az imperialista tö-
rekvésekkel. Népünk akar-
ja ezt az egységet, s a ma-
gyar dolgozók kötelességük-
nek tartják, hogy híven 
szolgálják az erők egyesíté-
sének, a testvéri népek ösz-
szefogásának eszméjét. Ju-
goszláv elvtársainkkal, ba-
rátainkkal jó a viszonyunk, 
s megvannak a feltételek 
ahhoz, hogy továbbfejlesz-
szük együttműködésünket a 
nemzetközi élet síkján is. 

Hosszan zúgott a taps, ami-
kor Joszip Broz Tito a mik-
rofonhoz lépett. A jugoszláv ál-
lamfő meleg szavakkal kö-
szönte meg a baráti fogadta-
tást és sok sikert kívánt a 
dunaújvárosiaknak további 

munkájukhoz. Utalt arra, 
hogy a két ország vezetőinek 
mostani tárgyalásain szó esik 
Jugoszlávia és Magyaror-

szág gazdasági együttműkö-
déséről. Kiemelte: a koope-
ráció szélesítése rendkívül 
fontos, hiszen egyes termé-

(Folytatás a 2, oldalon) 

Megkezdődött a fűszerpaprika-
feldolgozás szezonja 

Dobi István 
és Kádár János 
viszontlátogatása 
A jugoszláv 

vendégek 
az Operaházban 

Folytatódtak 
a magyar-jugoszláv 

tárgyalások Megérkezés Dunaújvárosra 

Már hetekkel ezelőtt hí-
rül adtuk, hogy megérkez-
tek az első idei fűszerpapri-
ka-szállítmányok a Szegedi 
Paprikafeldolgozó Vállalat 
telephelyeire. A vállalat 
ütemterve szerint már az 
elmúlt hónapban közel 50 
vagon paprikát kellett vol-
na beszállítani. Polák Zol-
tán, a vállalat igazgatója el-
mondotta, hogy 

a viszonylag hűvös nyár 
miatt késik a paprikaérés, 

s az elmúlt hónapra üteme-
zett mennyiséget csak szep-
tember közepéig sikerült be-
gyűjteni; 

Az üzem termelőmunká-
ját a paprika késése nem 
gátolja. 

A gépek zavartatanul doh-
goznak, 

&Ek a tavalyi termést 
s á r í t j á k a hagymát Az el-
múlt hét végén megkezdték 
az ú j termés őrlését is. Az el-
bő idei fűszerpaprika-őrle-
ményt csak amolyan ízesí-
tőnek szánják, a tavalyi ke-
veréséhez készítették. 

A késői érés több problé-

mát okoz a paprikafeldolgo-
zó vállalatnak. Nem szá-
molhatnak nagymértékű szá-
radásra, a nedvesség elpá-
rolgására. Ha pedig nagyobb 
a nedvességtartalom, köny-
nyebben romlik a termés, 
különösen a mai tárolási és 
utóérlelési módszer mellett. 
Ugyanis 

jóval kevesebb paprikát 
fűznek fel, mint a korábbi 
években, 

többnyire a ládás atóérlelést 
alkalmazzák. 

A magasabb nedvesség-
tartalom miatt természete-
sen lassabban haladihat át a 
szárításra kerülő anyag a 
szárítógépeken. Ezért 

a feldolgozás lassúbb üte-
mű lesz, mint a korábbi 
években. 

A begyűjtéshez rfegendu lá-
dával rendelkezik a vállár 
lat. Az idén mintegy 60 ezer 
ládával van több. iránt ta-
valy. Ha valamilyen ok 
miatt az ütemtervtől elté-
rően nagyobb mennyiségiben 
érkezne nyers áru, erre is 
felkészültek. A testvériesem-

Száznyolcvanezee 
mázsa termést vár 

a pincegazdaság 
r t S Z A K O B T Ö N M A S S Z Ü R E T E I D N E K 

S E G Í T E N E K 
S T E R M E L Ő S Z Ö V E T K E Z E T E K 

A Magyar Alterni Pince-
gazdaság három megyére bő-
vült szegedi részlegének bo-
rászai hétfőn egész napos ér-
tekezleten beszélték meg a 
fejlődéssel járó idei nagyobb 
feladatok megoldását, a vár-
ható 180 ezer mázsa szőlő-, 
illetve musttermés feldolgo-
zásával járó teendőket. A 
gyons átvétel, a szállítás és a 
tárolás évről évre nehezebb. 
A borászok munkájának pon-
tos összehangolása szükséges 
ahhoz, hogy minden für t sző-
lőt gazdaságosan be lehessen 
takarítani. Ehhez a lehető 
legegyszerűbb megoldást kell 
megkeresni. Király Ferenc 
igazgató, Csizmás Sándor fő-
mérnök és Gács László főbo-
rász részletesen ismertette az 
egyes pincék és átvevőtele-
pek teendőit. 

A felvásárlást 40 — közöt-
tük XI feldolgozó — telep 
üzemeltetésével zökkenőmen-
tesen és várakozás nélkül 
óhaj t ják mindenütt lebonyo-
lítani. A szállítás korszerű-
sítését az eddig szokásos 30 
gépkocsin kívül 5, egyen-
ként 30 hektoliteres, billenő 
autókra szerelt fémkáddal 
oldják meg. 

A raktárhiány idei szük-
ségmegoldása érdekében 40 
ezer hektoliter mustot a Bu-
dafoki Állami Pincészetnél 
helyeznek el, 30 ezer hektót 
pedig besűríttet a vállalat a 
helybeli konzervgyárban. A 
legfontosabb további teen-
dők: felvilágosítani a terme-
lőket arról, hogy milyen 
nagy anyagi előnyöket jelent 
számukra a szerződéses áru-
eladás, a termelés beérése és 
a legalább színek szerinti 
szüretelés. 

A szürethez szükséges lét-
szám már a hó elején együtt 
volt. Ezen a téren nagy segít-

séget jelent, hogy az érdekelt 
tsz-ek munkaerőt adnak. 

A tiszakürti pincevezető 
bejelentette az értekezleten, 
hogy az ő területén hétfő 
reggel óta már szüretelik a 
korán érő fajtákat. 

a j l 

tői, a Szegedi Konzervgyár-
tól kémek majd kölcsön lá-
dákat. 

A magasabb nedvességtar-
talom miatt kevesebb szárí-
tott terméket tud gyártani 
ugyanazon idő alatt az 
üzem, mint az elmúlt évek-
ben. Hogy a romlásrt meg-
előzzék, vasárnap is dolgoz-
nák majd a szárítógépek. 
Vasárnaptól kezdve munka-
szüneti napokon is szárítják 
majd a paprikát. 

Tavaly igen jól 
hasznosítani a gencsháti 
mezőhegyesi állami gazda-
ságok takarmányszárító be-
rendezéseit. Közel 150 va-
gonnyi zöld- és utószedésű 
paprikát szárítottak meg 
ezekkel a korszerű, modern 
gépekkel. Az idén azonban 
az állami gazdaságok elzár-
kóztak a paprikafeldolgozó 
vállalat kérése etőL Azzal 
utasították el, hogy ebben 
az időszakban kukoricát szá-
rítanak majd, 

Az igen munkaigényes 
paprikacsipedés sok mun-
káskezet igényel. Ezért a 
most következő hónapokban 

növelni kell a munkáslét-
számot, vagy pedig a ter-
melőszövetkezetekben kell 
csipedni a termést. 

Még efcben a hónapban 140 
vagon árut kell lecsipedni, 
a következő hónapokban en-
né l jóval többet. 

A várakozásnak megfele-
lően 

közel 30 mázsás átlagter-
mésre lehet számítani 

•a szegedi paprikatermelő 
.körzetben. Szeptember 10-ig 
iá jelentkezésnek megfele-
lően vették át a termést a 
termelő gazdaságoktól, szep-
tember 10-től már betart ják 
az előre elkészített ütemter-
v e t A termelő gazdaságok a 
vallalat központjában, Sze-
geden, telephelyein és a ké-
sőbbi időpontban megnyíló 
kisteleki, nagykamarás! és 
orosházi begyűjtőhelyeken 
adhatják á t termékeiket. 

k ü l p o l i t i k a + N a p i ö s s z e f o g l a l ó + 

Puccs-ellenpuccs Saigonban 
Malaysia és Indonézia viszálya 

Ujabb puccskísérletet hajtottak végre Dél-Vietnamban. 
Vasárnap hajnalban megszállták Saigont, Lan Van Phat 
tábornok csapatai. Hétfőn reggelre azonban összeomlott 
a saigoni puccs és a dél-vietnami tábornokok "tökéletes 
egységről* nyilatkoztak. 

Ismét tárgyalta a Biztonsági Tanács Malaysia—Indo-
nézia viszályát. Az angol küldött cáfolta az indonéz vá-
dakat, a csanghkajsekista küldött pedig kirohanást intézett 
a Kínai Népköztársaság ellen. 

(Tudósítások a 2. oldalon.) 
Erich Wendt államtit-

kár, az NDK kormányának 
képviselője hétfőn délután az 
NDK fővárosában ismét ta-
lálkozott Horst Korberrel, a 
Nyugat-berlini Szenátus kép-
viselőjével és megbeszélést 
tartott vele a berlini látoga-
tási engedélyek kiadásának 
ügyében tartott tárgyalások 
befejezéséről. A legközelebbi 
találkozó időpontját később 
közlik. 

© Kongó keleti részében 
tevékenykedő felkelők elfog-
lalták az Albert-tói mintegy 
50 kilométernyire fekvő Bu-
niv városát — jelenti a Gha-

nai hírügynökség Kampala-
ból. 

<®» Szombaton Róbert Ken-
nedy volt igazságügyminisz-
ter kortesbeszéde közben a 
szónok közelében petárda 
robbant. A rendőrségi jelen-
tések szerint nem lehet meg-
állapítani, vajon merénylet 
történt-e Kennedy ellen. A 
robbanószerkezet, amelyet va-
lószínűleg az egyik ház ab-
lakából dobtak ki, néhány 
száz méternyire attól az ut-
casaroktól ért földet, ahol 
Kennedy kocsija tetejéről be-
szédet intézett az összegyűl-
tekhez. Sebesülés nem tör-
tént. 
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